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Mobiliteitscentrale  -  Proefprojecten

De voorbereiding van de uitrol van de basisbereikbaarheid is volop bezig. Een cruciaal 
element hierin is de mobiliteitscentrale. Indien de reiziger geen regulier openbaar 
vervoer (trein, tram of bus) kan nemen, kan hij gebruikmaken van vervoer op maat. Men 
kan daarvoor bij de mobiliteitscentrale een rit reserveren. Een voertuig komt u ophalen 
bij de dichtstbijzijnde halte.

Ook doelgroepen, zoals personen met een beperking, die vandaag de Mobiliteitscentrale 
Aangepast Vervoer raadplegen, kunnen terecht bij de toekomstige mobiliteitscentrale. 
Rechthebbenden kunnen een rit reserveren waarbij ze worden opgehaald aan de deur en 
vervoerd worden tot aan hun bestemming.

Om de werking van de mobiliteitscentrale in de praktijk te brengen, zouden drie 
proefprojecten worden opgestart, namelijk in Gent met MOBAR vzw, in Limburg met MAV 
(gerund door de provincie met commerciële spelers) en in de Westhoek met de Belbus 
(ook met private spelers).

1. Klopt het dat de uitrol van de mobiliteitscentrale via deze drie proefprojecten zal 
worden opgestart en getest? Zo ja, waarom werd gekozen om alleen met 
commerciële vervoerdiensten te werken? Zo niet, met welke vervoerdiensten zullen 
de proefprojecten dan wel worden uitgevoerd? 

2. Aan de hand van welke criteria werden de proefprojecten geselecteerd? Waren er 
nog andere kandidaten om als proefproject te fungeren en zo ja, welke en waarom 
werden die niet geselecteerd?

3. Wat is de precieze inhoud van het proefproject? Worden naast testen met 
doelgroepenvervoer (flex+) ook testen gedaan met reizigers die van het nog niet 
bestaande flexvervoer gebruik zullen moeten maken? Wat zal precies worden 
uitgetest? Hoe lang lopen de proefprojecten (van wanneer tot wanneer)? 

4. Het lijkt misschien wat voorbarig om proefprojecten te laten draaien met spelers die 
nog niet zijn aangeduid om het toekomstig vervoer op maat uit te voeren. 

Wanneer worden de diverse bestekken voor het Flex- en Flex+-vervoer in de markt 
gezet en wanneer zullen de beslissingen hierover vallen? Zal de mobiliteitscentrale al 
dan niet ook nog proefdraaien met de aangeduide vervoerders? 
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1. Het klopt dat initieel bovengenoemde projecten als proefprojecten voor het flex+ - en 
flexvervoer werden naar voren geschoven door mijn administratie. 

Bij het overlopen van de voorbereiding en na overleg met een reeks stakeholders, is 
het duidelijk dat een aantal aspecten nog niet rijp genoeg zijn om van de 
implementatie een succes te maken. Meer bepaald het Flexplus-vervoer (aangepast 
vervoer) waar werd voorgesteld door mijn adminsitratie om te laten starten op 1 
januari 2023.
Gezien nog onduidelijkheid rond onder meer de indicatiestelling rond ‘Personen met 
een mobiliteitsbeperking’, de vervoerders en aanbieders heb ik beslist af te zien van 
de proefprojecten en de invoering van het Flexplus-vervoer te verschuiven tot er een 
performant en duidelijk kader voor handen is. 
De voorbereiding voor de uitrol van basisbereikbaarheid inzake kern- en aanvullend 
net en Vervoer op maat blijven uiteraard wel verder doorgaan.

2-3.Het idee van een pre-launch projecten was erop gericht gradueel ervaring op te doen 
binnen het huidige kader. 

4. De timing van de bestekken dient nog bepaald te worden. 

De bestuurders (van nieuwe vervoerders) zullen, voorafgaand aan de opstart, een 
grondige opleiding van de Hoppincentrale krijgen over de werking van het nieuwe 
systeem.


